
 

 26דבר מנהל תחום פרחים לעלון ענף הפרחים מספר 

 

שוק הפרחים המקומי בישראל הולך ומתעצם משנה לשנה ומהווה מקור פרנסה עיקרי למגדלי 

פרחים רבים. אנו מערכים כי כמחצית מפרחי הקטיף הגדלים בארץ מיועדים לשוק המקומי. מספר 

ביניהם ורדים, גרברות, שושן, שרך, חרציות,  ,פרחים מיועד רק לשוק המקומילא מועט של סוגי 

מהר אך התאושש  ,סועוד. השוק המקומי נפגע ממשבר הקורונה החל מאמצע חודש מר סייפנים

 ,עבודה מאומצת של המגדליםבמכירת פרחים במשלוחים עד בית הלקוח ל , הודותיחסית

יות לפעול וחודשה הצריכה וחזרו החנ ,הסיטונאים ואנשים טובים נוספים.  עם הפסקת הסגר

עם זאת, עדיין ניכר המחסור . שב כמעט לפעילותו הרגילהק השוכך ש ,לפרחים לאירועים קטנים

 ה.הגבו עלותכמות גדולה של פרחים בל נדרשו שר, אמשתתפים-רביבאירועים 

שהוצאו לחופשה עבדו מהבית  האלגם  .נו במשך כל תקופת הקורונהמלאגף הפרחים, עצוות אנו, 

בחודש מאי כך נמשך גם הטיפול במחקרים ותצפיות. והמשיכו לשרת את ציבור המגדלים בנאמנות. 

אנשים הא מספר ובכל כנס השתתפו מלכשהסגול,  ו, כולם במגבלות התאחדים ויוני ערכנו כנסים

והוא שודר  ,איש, רובם חקלאים 20שעווה נערך בהשתתפות הכנס מגדלי פרח  שאפשר המצב.

כל אירועי של ארגון בבתכנון ו לצדנו עמלאשר  ,כוכביכאן המקום להודות לירון במקביל בזום. 

 ומי העונה.סיכ

מתוכנן להתקיים  ,כןכמו  .אדמוניתמגדלי השל  25-הכנס האנו עתידים לערוך את לאחר החגים 

מושך אליו חקלאים רבים, רובם עובדי ביותר, הקורס מוצלח  ,השתלנות השלישי במספרקורס 

 אך גם מגדלי פרחים המכינים שתילים באופן עצמאי. ,משתלות

בעוד כחודש פורש  -ו'עוד היד נטויה'  ,מדריכי פרחים המכו לגמלאות פרשבשנים האחרונות 

של קליטה לא מעטים בפנינו אתגרים  ציבשוש ויצמן. מצב זה מ -ובעוד כשנה  ,לגמלאות פיני שניר

מדריך תמיד נקלט שבעטיו לא  ,אדם בשה"מח וקיצוץ בכה לצד ,ים חדשיםמדריכוהכשרה של 

כך היה בעבר . יעילהניתן לבצע חפיפה כאשר תמיד , אין זה לעיתיםוגם  ,אחד שעוזבכל במקום 

הוא אתגר משותף החדשים עניין הכשרת המדריכים ונקווה שמעתה נתייצב על הסד"כ הנוכחי פלוס. 

ככל לתפקיד.  בהכשרהונחוצה עבודה רבה  ,מדריך 'נולד'אחד לא  ףלנו ולכם, מגדלי הפרחים. א

ו תחושת בקרבכך תיווצר  -פתח בפניו את הדלת' נ'ככל שויותר, יתמקצע כך  - מדריךביותר שנשקיע 

נמצאת בהכשרה  בימים אלהמדריך.  למאוד שצריכה לאפיין כהמחויבות לחקלאי, תכונה חשובה 

 ברות ועוד. הגר ,כלניותכה בתחום הידרהיא ממש בראשית דרכה כמו ,הילה יונת טל

לשימוש מקדמים את כולנו  ים,הדיגיטלי יקיםאפהנרחבת בהתפתחות הד לצ ,המחסור בכוח אדם

יותר, כגון פרסום הנחיות גידול ודפוני מידע פשוטים הן בתחומים , חדישותהגובר בטכנולוגיות 

 אפליקציית ההשקיה ועוד. בכמו פיתוח ושימוש  ,יותר מורכביםבתחומים  הןוברשת, 

-מבצע ה'). 2018/19המענקים למגדלי הפרחים בשנים  ואהלקחנו חלק לאחרונה,  ובש ף,נושא נוס

והתוצאה נראית טובה וגם  ,בשיתוף מנהלת ההשקעותשל המענקים ערכנו סיכום  .('ליוןימ10



פעלנו תצפיות. בחקרים ומגם ב ,הדרכהמקביל לה עסקנו בהקש קורונההת בתקופכאמור, . מלמדת

. כל שינוי בתקנות העלה משלוחי הפרחיםלהבטיח את המשך כדי מול הנהלת המשרד ללא לאות 

דוברות משרד . בעבודה משותפת עם נווכאן הייתה נחוצה התערבות ,איסור משלוחים גביחששות ל

הציף את המצב במטרה להעברנו הודעות לעיתונות ויצרנו קשר בין עיתונאים לחקלאים החקלאות 

של מגדלי הפרחים. בהמשך היינו מעורבים בנוהל הסיוע למגדלי הפרחים  המעורפל והקשה

 בעקבות משבר הקורונה )מתווה הפיצויים(. 

 . (ראו עדכון בעלון)גם בנושא הביקורת על מזיקי הסגר מזה שנה כמעט אנו פועלים 

ענף גם אליהם  ףמצטר תהוע ,איכות מחויב בתקןמהארץ כל יצוא הפירות והירקות  הנוכחיבעידן 

בשנה האחרונה מובילה את המעבר  .יצואנים רביםמ"ל ווהקונים בחזה מדרש לתקן נה ,הפרחים

. (MPSאו  GlobalG.A.Pת בתו איכות )שאמגדלים לאת המאלצת ה ,רויאל פלורהולנדלשיווק 

בין ל לתו האיכות בין הגופים המכשיריםאת החוליה המקשרת בתחום זה אנו משתדלים להוות 

הרצאות של חברת אקולוג'י ושל התקיימו בכנס מגדלי פרח שעווה כך למשל, ם, הפרחי מגדלי

 . לסבר את אוזני המשתתפים בנושא חברת פארם מנג'ר

שולחים לו עם יונת  ,ל של כל מגדלי הפרחים בישראל )מי שאין לו מיילהדוא"רשימת ברשותנו 

כך מסייעים בהפצת חומר חשוב ממשרד החקלאות בו ;אפאטסווקבוצות  המכמנהלים  אנודואר( ו

 נוהל הסיוע וכמובן עלון זה. מוכ ,למגדלים

 .רבה ובידידותכל העשייה הברוכה הזו נעשית מתוך תחושת שליחות גדולה 

 הפקת העלוןב וכל העוסקיםבשם כל מדריכי הפרחים 

 אני מאחל לכם שנה טובה, כתיבה וחתימה טובה

 שטיינמץיחיאל    

 

 

 


